
 

Protokoll 

Eesti Jahispordi Liidu üldkoosolek 

27.03.2025 
 

Koosolek toimus Eesti Jahimeeste Seltsi majas, Kuristiku 7, Tallinn ning digitaalselt. 

Üldkoosolek algas kell 14.00. 

Osalejad: Eesti Jahispordi Liidu 36st liikmest olid kohal koos volitatud esindajatega 28 liiget. 

Interneti teel osales 3 esindajat. Kokku oli esindatud 31 liikmesklubi. 

Osalejate nimekiri: 

  Klubi Esindaja Volitus 

1 Alutaguse Jahilaskurklubi   Andres Kõiva 

2 Elva Jahilaskeklubi Andres Kõiva   

3 Hiiumaa Jahimeeste Selts     

4 Ida-Viru Jahilaskurklubi Kaupo Tihvan   

5 Ida-Viru Jahimeeste Selts   Kaupo Tihvan 

6 Jaanikese Jahiühing   Ivar Pärn 

7 Jahiselts DIANA   Janika Loos 

8 Kaitseliidu Laskespordiklubi Mälk   Alar Tammela 

9 Keila Jahiselts   Kaido Meremaa 

10 Klubi Tajask     

11 Läänemaa Jahindusklubi Endrik Raun   

12 Laekvere Jahimeeste Ühing Tõnu Krooben   

13 Männiku Jahilaskespordi Klubi MTÜ Olavi Kaarli   

14 Männiku Sporting Klubi MTÜ Aare Holm   

15 MTÜ ELVA JLK Ari Lustila   

16 MTÜ Jahilaskmine    

17 MTÜ Järvamaa Jahilasketiir   Indrek Lilleorg 

18 MTÜ Mulgi Spordiselts     

19 MTÜ Rõusa-Suurejõe Jahimeeste Selts   Silvar Algpeus 

20 MTÜ Taebla Jahiselts Vahur Suurküla   

21 Padise Jahimeeste Selts Hendrik Nõmme   

22 Pärnumaa Jahimeeste Liit Meelis Kruusmann   

23 Põlva Jahiselts   Maido Kartau 

24 Rahvaspordiklubi Rae Margus Valgma   

25 Rakvere Jahindusklubi Jaan Villak   

26 Rapla Valla Jahiselts     

27 Reino Jahilasketiir Siim Suvi   

28 Saarte Jahimeeste Selts   Endrik Raun 

29 Sakala Laskurklubi     

30 Tagavere Laskurklubi Marko Vann   

31 Tartu Jahindusklubi Tarmo Meus   



 

32 Teesoo Laskurklubi   Triin Roostfeldt 

33 Toosikannu OÜ   Janika Loos 

34 Valtu Jahimeeste Selts   Siim Lindmaa 

35 Viljandimaa Jahimeeste Liit Triin Roostfeldt   

36 Võrumaa Jahimeeste Selts Mati Kivistik   

 

Koosoleku juhataja ja protokollija valimine  

Koosolekut juhatas: Ivar Pärn 

Protokollis: Janika Loos 

 

Päevakorra kinnitamine 

Üldkoosolekule saadeti eelnevalt ülevaatamiseks ja täiendamiseks päevakord: 

1.   Tegevjuhi aruanne 2024. aasta kohta 

2.   Aastaaruande (2024) ülevaatamine ja kinnitamine 

3.  Revisjonikomisjoni kokkuvõte eelmisest kalendriaastast (2024) 

4. 2025. aasta eelarve 

5. Uue põhikirja tutvustamine ja vastu võtmine 

6.  Uus reitingusüsteem 

7.  Karikavõistluste korraldamine 

8.  Uus võistluste korraldamise juhend 

9.  Pliimoona kasutamise hetkeseis (Endrik Raun) 

10. Varia  

* kodulehe arendamine 

* juuniorite treeningvõimalused ja rahastuse leidmine (Marko Vann) 

* muu jooksev info 

 

Üldkoosolek kinnitas ühehäälselt koosoleku päevakorra. 

1. 2024. a hooaja ülevaade 

Liikmeid aasta lõpuks: 36 liikmesklubi.  

Aasta jooksul lisandus: Laekvere Jahimeeste Ühing 

Lahkus: Kose Jahiselts 

Litsentsiga laskureid: 379 laskurit 

Kokku võttis võistlustest osa: 206 erinevat laskurit (eelmisel aastal 179) 

Erinevaid tiitlivõitjaid: haavlilaskmisel 3, kuulilaskmisel 5, kombis 2 

GP-l osales kokku 122 laskurit (sh Eestist 59). 

Võistlusi korraldas 11 erinevat lasketiiru. 

Laskeinstruktorid aasta lõpuks: 418  

2024. a käis koolitustel 129 inimest. 

Juhatuse koosolekud: toimus 5 korralist koosolekut, lisaks mitmeid väiksemaid koosolekuid 

ning otsused interneti ja e-maili teel.  



 

Eelmise aasta märtsist alustas tööd uus juhatuse koosseis: Ervin Juht, Endrik Raun, Janika Loos, 

Meelis Kruusmann, Pauli Saag, Tarmo Meus ja Ivar Pärn. Juhatuse töö on saanud värske 

hingamise. Uute liikmete tulek on toonud palju uusi mõtteid ja neid on hakatud suure hooga 

rakendama. Juhatus on aasta jooksul silma peal hoidnud ja osalenud EJS-iga koostöös, mitmete 

oluliste teemade aruteludes, nt pliihaavlitega seotud arutelud, relvaseaduse muudatustega 

seotud teemad jne. Siin on meie ees-rääkijaks põhiliselt Endrik Raun.  

Koostöös tiirudega jätkati juuniorite toetamist võistlustasude osas. On näha juba ka juurdekasvu 

ning lisandunud on päris mitu uut noorlaskurit. Ka käesoleval aastal on juunioritele võistlustel 

osalemine soodushinnaga. 

Eelmisel hooajal oli näha naaberriikide sportlaste väiksemat osalust laskevõistlustel, samal ajal 

kui meie enda sportlaste arv märgatavalt kasvas.  

Tarmo Meusi eestvedamisel koostati käesoleva aasta võistluskalender koostöös naaberriikide 

organisatsioonidega. 

Palivere Tervisespordi keskuse aladel viidi läbi Sportingu Eesti MV. Tänati 

korraldusmeeskonda. 

Detsembris korraldati pidulik vastuvõtt Eesti Jahispordi Liidu liikmetele ja võistlushooaja 

parimatele. Seda traditsiooni soovitakse jätkata ka edaspidi. 

 

2024. a võistlused: 

• 14 karikavõistlust 

• 10 meistrivõistlust 

• FITASC GP etapp 

• FITASC tiitlivõistlustel osalemine: 

- CSP EM Portugalis osales 3 Eesti võistlejat. Emil Juht saavutas ülikõrge 4. koha. 

- SP EM Hispaanias osales 3 Eesti võistlejat; 

- KOMBI EM Itaalias osales 9 Eesti võistlejat, tiimina saavutati 9. koht. 

- CSP MM Ungaris osales 9 Eesti võistlejat. 

Rahvusvahelistel suurvõistlustel osalesid kohtunikena Kadri Pärn, Arno Kruusmann ja Ivar 

Pärn. Võistlused toimusid Hispaanias, Leedus, Portugalis ja Ungaris. 

Parimad laskurid 2024. aastal 

HAAVEL  

Üldarvestus Emil Juht 

Juunior Kaarel Paukku 

Naine Tooni Vellend 

Seenior Margus Valgma 

Veteran Lembit Mihkelstein 

Master Oskar Paukku  

 

KUUL  

Üldarvestus Tarmo Sokolov 

Juunior Kaspar Kruusmägi 

Naine Janika Loos 



 

Seenior Villu Pook 

Veteran Tiit Karp 

  

KOMBI  

Üldarvestus Marten Rimmel 

Juunior Kaspar Kruusmägi 

Naine Janika Loos 

Seenior Ari Lustila 

Veteran Lembit Mihkelstein 

  

MEESKOND RSK Rae 

 

Üldkoosolek kinnitas esimehe aruande ühehäälselt. 

 

2. 2024. a majandusaasta aruande tutvustamine ja vastuvõtmine 

EJSLi raamatupidaja Tiiu Ratassepp tegi ülevaate majandusaasta aruandest. Koosoleku juhataja 

tegi seejärel ettepaneku kinnitada majandusaasta aruanne.  

Üldkoosolek kinnitas ühehäälselt majandusaasta aruande. 

 

3. 2024 a. revisjonikomisjoni aruande tutvustamine ja vastuvõtmine 

Revident Kaupo Kindsigo tegi põhjaliku ettekande EJSLi tegevusest. Ühtegi etteheidet 

juhatusele ei olnud. 

Ettepanekud liidu juhatusele: 

Seoses meie kodulehe haavatavusega on tehtud kulutusi ja muudetud kodulehe haldamist. 

Soovitus tulevikus võtta kasutusele mõni enamkasutatavam ja väiksemate halduskuludega 

platvorm. 

Üldkoosolek kinnitas komisjoni aruande ühehäälselt. 

 

4. 2025. aasta eelarve  

Ivar Pärn tutvustas 2025. a eelarvet. Üldkoosolek kinnitas eelarve: 30 poolthäält, üks 

erapooletu. 

5. Uue põhikirja tutvustamine ja vastu võtmine 

 

Eelmine Eesti Jahispordi Liidu põhikiri oli aastast 2009. Uus põhikiri on viidud vastavusse 

hetkel kehtivate seadustega. Lisatud on tehnilised viited ESER-i reeglitele ning EOK põhikirjas 

nimetatud õigusaktidele ja regulatsioonidele (eetika-, käitumis- ja distsiplinaarreeglid).  

Esitati ettepanek põhikirja muutmiseks, mis võeti ühehäälselt vastu. 

 

6. Uus reitingusüsteem 



 

Haavlialade tasemegruppide selgitamiseks on otsustatud sellest hooajast kasutusele võtta nn 

jooksev reitingutabel. Uus reitingutabel arvestab jooksvalt nelja viimast võistlust. Arvestust 

alustatakse 2024. a järgi. Võistlejad, kellel puudub vähemalt nelja viimase võistluse tulemus, 

kehtib seni reiting 2023. a lõpuga. 

Reitingutabel: https://ejsl.ee/node/52597 

Info on teadmiseks võetud. 

 

7. Karikavõistluste korraldamine 

Ettepanek muuta kõik karikavõistlused sarnaselt naaberriikidele OPEN võistlusteks. See 

tähendab, et karikatega autasustatakse ka välisvõistlejaid, kes saavutavad oma vanuseklassis 

auhinnalise koha. Üldarvestus on kaotatud ning selle asemel on sisse viidud meeste (MEN) 

klass. Meeskondade osas muudatusi ei teeks. Eesti meistrivõistluste autasustamise kord jääb 

samaks. Sellel hooajal paneb kõigil karikavõistlustel karikad välja Eesti Jahispordi Liit. 

Võistluse korraldaja organiseerib OPEN arvestuse auhinnad.  

Toimus arutelu.  

Mati Kivistik tegi ettepaneku ka meeskondade osas rakendada OPEN arvestust.  Ettepanekut 

toetati.  

Loomisel on EJSL enda kujundusega karikad, mida on plaanis hakata välja andma kõigil 

karikavõistlustel alates aprilli teisest poolest. Ivar Pärn tutvustas karikate disaini. 

 

Otsustati: sel laskehooajal korraldada kõik karikavõistlused OPEN võistlustena (30 poolt, 1 

vastu). 

 

8. Uus võistluste korraldamise juhend + võistlustasud korraldajatele 

 

Muudetud on tiitlivõistluste korraldamise juhendit (varasem versioon oli aastast 2020). 

Peamised muudatused: 

• pearaha tõus 2€ võrra; 

• võistluste kaupa on määratletud kohtunike vajadus ja tasud; 

• fikseeritud on võistluste maksimaalsed osalustasud;  

• lisandunud on MEN klass; 

• OPEN arvestuse ja tugevusgruppide auhinnad on korraldaja kanda. 

Info võeti teadmiseks.  

 

9. Pliimoona kasutamise hetkeseis  

 

Endrik Raun andis ülevaate pliilaskemoona ja plii kalastamisvarustuse kasutamise keelamise 

määrusest ning tõi välja Euroopa Komisjoni ja FACE ettepanekud pliimoona kasutamise 

piiramiseks. EJSL juhatus on edastanud omapoolsed ettepanekud Kultuuriministeeriumile. 

Pöördumine on saadetud ka EJSL liikmesklubidele.  

https://ejsl.ee/node/52597


 

10. Varia  

 

• Kodulehe arendamine  

 

Hetkel kasutusel oleva kodulehe arendamine ja haldamine on väga kulukas ning iga uuendus 

või muudatus nõuab suuri rahalisi väljaminekuid. Soov oleks luua automaatse reitingusüsteemi 

uuendamise lahendus ning mugavam võistluse korraldamise süsteem.  

Ivar Pärn tutvustas kodulehe arendusfirma STEPNER Solutions pakkumist Eesti Jahispordi 

Liidu kodulehe üleviimiseks WordPressi platvormile ning selle edaspidiseks haldamiseks. 

Hetkel ei võimalda eelarve uue platvormi arendust.  

Uuriti koosolekul osalenute arvamust. 

Mati Kivistik märgib, et kodulehe arendusse ja haldamisse on investeeritud märkimisväärseid 

summasid ning soovitab paluda firmadelt halduskulude ülevaatamist ja võimalikke 

optimeerimisvõimalusi. 

Otsustati teemaga edasi tegeleda ning leida ka võimalikke finantseerimisvõimalusi.  

 

 

• Juuniorite treeningvõimalused ja rahastuse leidmine  

 

Marko Vann toob välja murekoha juuniorite pealekasvu osas. Kuidas saaksime juunioreid 

toetada ja millised on meie võimalused treenerite või sponsorite leidmisel? 

Toimus arutelu.  

Leiti, et jahinduse järjepidevuse tagamiseks tuleks rohkem rõhku panna sugulussidemetele, 

edendades põhimõtet „isalt pojale“ kui hobi edasiandmist. Jahimeeste kokkutulekutel võiks olla 

nõue, et igas meeskonnas osaleks vähemalt üks juunior, et noorte kaasamine oleks süsteemsem. 

Samuti rõhutati saavutuste kajastamise ja jahinduse populariseerimise tähtsust. Tõsteti esile 

juuniorite kasvatamise olulisust maakonna spordiklubide tasandil.  

Ari Lustila tõi näiteks Soome praktika, kus jahiseltsid on kokku leppinud, et enne jahihooaja 

algust peavad jahimehed osalema Jooksva põdra võistlustel. See toob jahimehed tiiru, kasvatab 

laskmisoskust ning suurendab huvi laskespordi vastu.  

Kaupo Tihvan tegi ettepaneku korraldada kokkutuleku laskmisvõistlus samas kohas ja ajal, kui 

toimub kokkutulek, et lisada üritusele vaatemängulisust ning pakkuda publikule rohkem 

põnevust. 

 

 

• Sporting Baltic Open korraldamine  

 

Ivar Pärn andis ülevaate võistluse ettevalmistustest. Võistlus toimub taas Palivere Turismi- ja 

Tervisespordikeskuses ning korralduskomisjon on sarnaselt eelmise aasta meeskonnaga sama.  

 

 

Koosolek lõppes kell 16.35 

Juhatas: Ivar Pärn 

Protokollis: Janika Loos 


